



ໜ່ວຍງານຂ່າວສານ ພະແນກສັງລວມ ຫ້ອງການ ທຫລ  
ໂທ / ແຟັກ ( 856-21 ) 260283

## ການຂໍອະນຸຍາດດຳເນີນກິດຈະການກ່ຽວກັບສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກ

ໂດຍ: ນາງ ສອນໄຊ ສີຫາເທບ, ກົມນິຕິກຳ ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ

ການຂໍອະນຸຍາດດຳເນີນກິດຈະການ ກ່ຽວກັບສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກ ໃນ ສປປ ລາວ ໂດຍສະເພາະແມ່ນ ສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກທີ່ຮັບເງິນຝາກ ຫຼື (ສກຈຮ) ແລະ ສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກທີ່ບໍ່ຮັບເງິນຝາກ ຫຼື (ສກຈບ) ໃນປະຈຸບັນ ໄດ້ມີການຂໍອະນຸຍາດຂອງຜູ້ປະກອບການທັງພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດ ກ່ຽວກັບການດຳເນີນກິດຈະການດັ່ງກ່າວ ແມ່ນໄດ້ມີການຂະຫຍາຍຕົວເພີ່ມຂຶ້ນເປັນຈຳນວນຫຼາຍໃນທົ່ວປະເທດ ຊຶ່ງໄດ້ຂຶ້ນທະບຽນວິສາຫະກິດນຳກະຊວງອຸສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ ເພື່ອສະເໜີມາຍັງທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ໃນການຂໍອະນຸຍາດດຳເນີນທຸລະກຳການເງິນໃຫ້ຖືກຕ້ອງຕາມການຄຸ້ມຄອງຂອງທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ຈຸດປະສົງ ກໍ່ເພື່ອອຳນວຍຄວາມສະດວກ, ສະໜອງການບໍລິການທາງດ້ານການເງິນໃຫ້ແກ່ທຸລະກິດຂະໜາດນ້ອຍ ແລະ ສ້າງເງື່ອນໄຂໃຫ້ປະຊາຊົນເຂົ້າເຖິງການບໍລິການທາງດ້ານການເງິນທີ່ມີຄວາມປອດໄພ ແລະ ໂປ່ງໃສ.

ກ່ອນອື່ນຜູ້ຂຽນຈະຂໍນຳສະເໜີບາງຂໍ້ມູນໃຫ້ຜູ້ອ່ານ ແລະ ຜູ້ປະກອບການທີ່ມີຄວາມສົນໃຈໃນທຸລະກິດດັ່ງກ່າວ ເພື່ອເປັນຂໍ້ມູນເບື້ອງຕົ້ນກ່ຽວກັບການດຳເນີນກິດຈະການ ການເງິນຈຸລະພາກ ທີ່ມີຫຼາຍຮູບແບບກິດຈະການທີ່ແຕກຕ່າງກັນໄປ ຕາມການຄຸ້ມຄອງຂອງທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ແລະ ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ຊຶ່ງຂໍຍົກໃຫ້ເຫັນເຖິງຄວາມເຂົ້າໃຈກ່ຽວກັບ ສກຈຮ ແລະ ສກຈບ ໂດຍລວມແລ້ວກິດຈະການທາງດ້ານການເງິນຈຸລະພາກນີ້ ແມ່ນໄດ້ຮັບການຄຸ້ມຄອງຈາກທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ໂດຍການຊີ້ນຳຈາກລັດຖະບານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ທີ່ໄດ້ວາງນະໂຍບາຍ ແລະ ລະບຽບກົດໝາຍ ເພື່ອຊຸກຍູ້ສິ່ງເສີມໃຫ້ບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງທັງພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດ ລົງທຶນເຂົ້າໃນການສ້າງຕັ້ງ ແລະ ດຳເນີນທຸລະກິດ ການເງິນຈຸລະພາກ ໃຫ້ມີຄວາມເປັນລະບຽບ, ທົ່ວເຖິງ ແລະ ໂປ່ງໃສ ແນ່ໃສ່ ເພື່ອພັດທະນາຂະແໜງການເງິນຈຸລະພາກໃຫ້ມີຄວາມເຕີບໃຫຍ່, ເຂັ້ມແຂງ ເພື່ອສະໜອງການບໍລິການທາງດ້ານການເງິນໃຫ້ແກ່ທຸລະກິດຂະໜາດນ້ອຍ ແລະ ປັບປຸງຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງປະຊາຊົນໃຫ້ມີຫຼາກຫຼາຍທາງເລືອກເຊັ່ນ: ການໃຊ້ບໍລິການກັບ ສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກທີ່ຮັບເງິນຝາກ ແລະ ສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກທີ່ບໍ່ຮັບເງິນຝາກ ຊຶ່ງຜູ້ປະກອບການທີ່ເປັນນິຕິບຸກຄົນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງທັງພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດ ທີ່ມີຄວາມສົນໃຈຕ້ອງການຂໍສ້າງຕັ້ງ ແລະ ຂໍດຳເນີນກິດຈະການການເງິນຈຸລະພາກດັ່ງກ່າວ ຈະຕ້ອງຢູ່ພາຍໃຕ້ຮູບແບບບໍລິສັດ ຍົກເວັ້ນບໍລິສັດຈຳກັດຜູ້ດຽວ ຊຶ່ງຜູ້ຂຽນຈະຂໍຍົກຕົວຢ່າງພາບລວມໃຫ້ຜູ້ອ່ານ ຫຼື ຜູ້ປະກອບການມີຄວາມເຂົ້າໃຈກ່ຽວກັບການຂໍອະນຸຍາດດຳເນີນກິດຈະການກ່ຽວກັບສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກ ປະກອບມີຂໍ້ມູນດັ່ງນີ້:

1: ຜູ້ປະກອບການຕ້ອງປະກອບສຳນວນຄຳຮ້ອງ ເພື່ອຂໍຂຶ້ນທະບຽນວິສາຫະກິດ ຂອງສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກ ພາຍໃຕ້ຮູບແບບບໍລິສັດ ໂດຍຜ່ານຂະແໜງການອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ (ເປັນຜູ້ອອກໃບທະບຽນວິສາຫະກິດໃຫ້ໃນຂັ້ນຕອນທີ 01) ຊຶ່ງຜູ້ປະກອບການຕ້ອງໄດ້ປະກອບເອກະສານຕາມແບບຟອມ, ຂັ້ນຕອນ ແລະ ລະບຽບການຂອງຂະແໜງການໄດ້ກຳນົດໄວ້ ພາຍຫຼັງໄດ້ຮັບສຳນວນຄຳຮ້ອງແລ້ວ ຂະແໜງອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ ຈະພິຈາລະນາອອກໃບທະບຽນວິສາຫະກິດ ພ້ອມອອກສະໂນດນຳສິ່ງ ແລະ ຄຳແນະນຳ ເພື່ອກະກຽມນຳສິ່ງທະບຽນວິສາຫະກິດ ພ້ອມ

ດ້ວຍສໍານວນເອກະສານປະກອບ ໄປຫາທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ພາຍໃນກໍານົດ 10 ວັນລັດຖະການ ອີງຕາມຂໍ້ຕົກລົງວ່າດ້ວຍ ການຂຶ້ນທະບຽນວິສາຫະກິດ, ສະບັບເລກທີ 0023/ອຄ.ກທຄວ, ລົງວັນທີ 09 ມັງກອນ 2019;

2: ພາຍຫຼັງທີ່ໄດ້ທະບຽນວິສາຫະກິດແລ້ວ ຜູ້ປະກອບການຕ້ອງເປັນເຈົ້າການໃນການນໍາສິ່ງສະໂນດ, ຄໍາແນະນໍາ, ໃບທະບຽນວິສາຫະກິດ ສະເໜີໄປຫາທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ພ້ອມທັງປະກອບເອກະສານຕາມແບບຟອມ ແລະ ຂັ້ນຕອນຂອງພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ (ເພື່ອພິຈາລະນາຄື້ນຄວ້າສໍານວນເອກະສານໃນການຂໍອະນຸຍາດອອກໃບດໍາເນີນກິດຈະການ ກ່ຽວກັບສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກ ໃນຂັ້ນຕອນທີ 2) ຕາມລະບຽບການ ແລະ ຂັ້ນຕອນທີ່ໄດ້ກໍານົດໄວ້ ແລະ ຈະແຈ້ງຕອບການຄື້ນຄວ້າສໍານວນຄໍາຮ້ອງພາຍໃນກໍານົດ 30 ວັນລັດຖະການ ເພື່ອກະກຽມການລົງກວດກາສະຖານທີ່ຕົວຈິງ ແລະ ຄວາມພ້ອມຂອງສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກດັ່ງກ່າວ ກ່ອນນໍາສະເໜີພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງພິຈາລະນາອອກໃບດໍາເນີນກິດຈະການກ່ຽວກັບສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກໃຫ້ແກ່ຜູ້ປະກອບການ ຖ້າຫາກເຫັນວ່າຜູ້ຮ້ອງຂໍສ້າງຕັ້ງມີເງື່ອນໄຂຄົບຖ້ວນຕາມຂັ້ນຕອນ ແລະ ລະບຽບການທີ່ໄດ້ກໍານົດໄວ້ໃນລະບຽບພາຍໃນ ( ສໍາລັບຄໍາທໍານຽມ ແລະ ຄໍາບໍລິການໃນການຂໍສ້າງຕັ້ງ ອີງຕາມດໍາລັດວ່າດ້ວຍສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກ, ສະບັບເລກທີ 460/ລບ, ລົງວັນທີ 03/10/2012 ແລະ ລະບຽບການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ).

ບັນຫາທີ່ຜູ້ຂຽນໄດ້ນໍາສະເໜີມາຂ້າງເທິງນັ້ນແມ່ນຂັ້ນຕອນການຂໍອະນຸຍາດດໍາເນີນກິດຈະການ ກ່ຽວກັບສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກ ໂດຍສະເພາະແມ່ນການຂໍອະນຸຍາດດໍາເນີນກິດຈະການ ກ່ຽວກັບ ສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກທີ່ຮັບເງິນຝາກ ແລະ ສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກທີ່ບໍ່ຮັບເງິນຝາກ ແມ່ນຕ້ອງໄດ້ມີການປະສານງານກັບສອງພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຄື: ກະຊວງອຸດສະຫະກໍາ ແລະ ການຄ້າ ເພື່ອຂໍອະນຸຍາດອອກໃບທະບຽນວິສາຫະກິດກ່ຽວກັບ ສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກທີ່ຮັບເງິນຝາກ ແລະ ສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກທີ່ບໍ່ຮັບເງິນຝາກ ສາກ່ອນ ພາຍຫຼັງທີ່ໄດ້ຮັບໃບທະບຽນແລ້ວ ຜູ້ປະກອບການຈະຕ້ອງໄດ້ປະກອບເອກະສານ ຕາມຂັ້ນຕອນຂອງພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ເພື່ອສະເໜີມາຫາທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ເພື່ອພິຈາລະນາອອກໃບອະນຸຍາດດໍາເນີນກິດຈະການກ່ຽວກັບ ສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກທີ່ຮັບເງິນຝາກ ແລະ ສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກທີ່ບໍ່ຮັບເງິນຝາກ ຕາມລະບຽບການ ແລະ ເງື່ອນໄຂຂອງທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ວາງອອກຕາມແຕ່ລະໄລຍະ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ການດໍາເນີນທຸລະກິດຂະແໜງການເງິນຈຸລະພາກ ເຂົ້າສູ່ລະບົບ ແລະ ລະບຽບຫຼັກການ, ປະກອບສ່ວນເຂົ້າໃນການຄຸ້ມຄອງເສດຖະກິດຂອງຊາດ, ບັນດາຂະແໜງການເງິນຈຸລະພາກ ຕ້ອງປະຕິບັດລະບຽບກົດໝາຍຢ່າງເປັນເຈົ້າການ ແລະ ຜູ້ປະກອບທຸລະກິດຕ່າງໆ ມີພັນທະຕ້ອງໃຫ້ຂໍ້ມູນຂອງຕົນທີ່ເປັນຄວາມຈິງນໍາພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ຫຼື ມີການດໍາເນີນການຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ ຊຶ່ງຜູ້ໃຊ້ບໍລິການກໍ່ສາມາດເບິ່ງໄດ້ຈາກໃບອະນຸຍາດດໍາເນີນທຸລະກິດ ທີ່ອອກໂດຍ ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ທີ່ເປີດເຜີຍໃນເວັບໄຊ ຂອງ ທຫລ ຫຼື ການໂຄສະນາເຊີນຊວນຂອງຜູ້ປະກອບການ.

## ເງິນກີບຄືກຽດສັກສີຂອງຊາດ ໃຊ້ຈ່າຍສະຫຼາດ ຊາດພັດທະນາ